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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Bankoknak visszajár, a védekező önkormányzatoknak
nem?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2020. április 9-én tartott sajtótájékoztatóján bejelentette, hogy a járványügyi alap javára egyszeri
adót vet ki idén a Kormány a hitelintézeti szektorra. Az adó kulcsa az adóalap 50 milliárd forint
feletti részének 0,19 százaléka. Így a költségvetésbe befolyó összeg 55 milliárd forint lesz, amelyet
három egyenlő részben kell befizetni . Ugyanakkor azt is nyilvánvalóvá tette, hogy ez a különadó
visszajár. 

Visszajár, annak ellenére, hogy a bankszektor 2018-ban 650 milliárd, 2019-ben pedig több mint 700
milliárd profitot ért el.

Úgy tűnik, ez a kedvezmény nem jár mindenkinek, legalábbis a járvány elleni helyi védekezést
folytató önkormányzatoknak biztosan nem: a gépjárműadó 40%-ának elvonásával majd 34 milliárd
forinttal rövidítették meg a helyhatóságok költségvetését.

Ezt az összeget azonban nem is tervezik visszaadni.

A fentiekre tekintettel kérdezem:

1. Valóban vissza fogják kapni a rekordprofitot elérő bankok a befizetett különadót?

2. Amennyiben igen, az önkormányzatok mikor fogják visszakapni a nekik járó összeget?

Várom mihamarabbi válaszát.


